元智大學醫學研究所學位論文原創性比對檢核表

112.03.29（111-10）所務會議修訂通過
114.04.10 113-10所務會議修訂通過
	姓名：

	學號： 

	論文題目： 

	論文口試日期：      年       月       日

	本人______________（簽名）之學位論文已確實經相關系統
（例如Turnitin論文比對系統）檢核論文內容及題目，並檢附複核結果回函及原創性比對報告書乙份。本人已經自我檢核，確認無違反學術倫理情事，如有違反情事，本人願意負起法律責任，絕無異議，特此聲明。

	· 論文原創性比對結果之總相似度是否≤ 30%？（不含已發表論文之自我引用？）  
□是 
□否，請敘明原因：
· 論文原創性比對結果之第一主要來源相似度是否≤3%？
□是
□否，請敘明原因： 

※依教育部「111年度技專校院建置學生提送學位論文之專業符合檢核機制研議會議」說明，相似度不應以百分比作為唯一參考標準，請務必詳閱比對報告全文，並確認各來源標註情形。

	學位論文口試人簽章：                                  日 期：    年     月     日

指導教授簽章：                                        日 期：    年     月     日

備註：

1. 依據元智大學碩、博士班研究生學位考試細則修正條文(111.03.02 110學年度第4次教務會議審議通過)制定本表。

2. 進行畢業論文口試當日需經指導教授簽名認可。

3. 需檢附比對後之相關資訊、證明文件。

4. 學生繳交畢業論文時需同時繳交此表，否則無法辦理畢業程序。
5. 論文比對系統操作線上教學影片參考：
元智大學/圖書館/樂學網/西文資料庫/Turnitin文獻線上剽竊偵測系統（需登入元智PORTAL帳號）


Thesis Originality Check Verification Form for the Graduate Institute of Medicine, Yuan Ze University
Approved at the 110-01 Institute Affairs Meeting on August 12, 2021.
Approved at the 113-10 Institute Affairs Meeting on April 10, 2025.

Student name：

Student ID：
Thesis Title：
Thesis Oral Examination Date：      year       month       day
I, ____________ (Signature), have thoroughly checked the content and title of my thesis through relevant systems (such as the Turnitin plagiarism detection system), and have attached the verification result and originality comparison report. I have conducted a self-check and confirm that there are no violations of academic ethics. In case of any violations, I am willing to bear legal responsibility and have no objections. This is my declaration.
· Is the overall similarity of the thesis originality comparison result ≤ 30%? (Excluding self-citations from previously published papers?)  
□yes 
□No, please explain the reason.：

· Is the similarity of the first primary source in the thesis originality comparison result ≤ 3%？
□yes

□No, please explain the reason.：
※According to the Ministry of Education's “2022 (Academic Year 111) Meeting on the Development of a Verification Mechanism for the Professional Relevance of Student Thesis Submissions in Technical and Vocational Institutions,” similarity percentage should not be used as the sole criterion. Please ensure a thorough review of the full originality comparison report and carefully verify all source attributions.
Thesis Oral Examiner's Signature：___________________Date：   year     month      day
Advisor's Signature：______________________________Date：   year     month      day
Remarks:

1. This form is formulated based on the amendments to the Graduate and Doctoral Student Degree Examination Regulations of Yuan Ze University (approved at the 4th Academic Affairs Meeting of the 110th Academic Year on March 2, 2022).

2. The thesis oral examination on the day of graduation must be approved and signed by the advisor.

3. Relevant information and supporting documents after the comparison must be attached.

4. Students must submit this form along with their thesis. Failure to do so will prevent the processing of graduation procedures.

5. Reference for the online tutorial video on the operation of the plagiarism detection system:Yuan Ze University / Library / LearnNet / Western Literature Databases / Turnitin Plagiarism Detection System (requires login to Yuan Ze PORTAL account).
